
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Szewińskiego 

na 52. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 kwietnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Janusza Piechocińskiego 
oraz do ministra Skarbu Państwa Włodzimierza Karpińskiego 

Szanowny Panie Premierze! Szanowny Panie Ministrze! 
Pracownicy i przedstawiciele związków zawodowych ISD Huty Częstochowa zwrócili się do mnie z 

prośbą o pomoc w sprawie trudnej sytuacji ich przedsiębiorstwa. Jak wynika z przedstawionych informacji, 
sytuacja ekonomiczna ISD Huty Częstochowa systematycznie się pogarsza, co ma niebagatelne znaczenie dla 

miasta Częstochowy i jego mieszkańców. W pierwszej połowie 2013 r. ISD Huta Częstochowa zatrudniała 

trzy tysiące pięćdziesiąt osób, zaś po redukcji zatrudnienia liczba pracowników spadła o niemalże połowę.  
Warto podkreślić, że właściciel ISD Huty Częstochowa, zawierając transakcję sprzedaży z państwem pol-

skim, zobowiązał się do prowadzenia przedsiębiorstwa przez okres stu dwunastu miesięcy bez względu na 

sytuację gospodarczą w naszym kraju. Ponadto podjęte obligatoryjne inwestycje nie wpłynęły na rozwój 
przedsiębiorstwa i tworzenie nowych miejsc pracy, choć nie bez znaczenia dla funkcjonowania huty był kry-
zys światowy i załamanie się rynku stali. 

Z informacji, jakie posiadam, wynika, że majątek huty w dużej części uległ likwidacji bądź został wy-
przedany. W ocenie wielu zainteresowanych osób właścicielowi ISD Huty Częstochowa nie udało się wła-
ściwie wykonać planu inwestycyjnego podlegającego ocenie Ministerstwa Skarbu Państwa, które nie wyka-
zuje zainteresowania procesami naprawczymi huty.  

Wobec tego jako senator ziemi częstochowskiej zwracam się z prośbą o niezwłoczne podjęcie przez 
wszystkie właściwe organy państwa polskiego działań w celu zapobieżenia dalszej degradacji ISD Huty Czę-

stochowa, a w efekcie miasta Częstochowy i jego mieszkańców. 

Z poważaniem 
Andrzej Szewiński 

 




